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Vítáme naše milé rodáky.

Dne 14. července proběhlo již V. Setkání rodáků a přátel obce Krásné.

.....Pokračování na straně 6
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1 . Zastupitelstvo obce Krásné schvaluje program jednání.

2. Zastupitelstvo obce Krásné * I. schvaluje prodej pozemku parc. č. 803/35 ostatní plocha, o výměře 36
m2, který vznikne oddělením z pozemku par. č. 803/10 (dle geom. plánu č. 1 31 -3/2018), nacházející se v
katastrálním území obce Krásné, list vlastnictví č.1 u Katastrálního úřadu pro kraj Vysočina, Katastrální
pracoviště Žďár nad Sázavou panu Martinu Jelínkovi a Haně Jelínkové do SJM, oba bytem Krásné 32,
59203 Sněžné, za podmínek: a)Cena bude stanovena na 1080 Kč + náklady řízení (vklad do KN, kupní
smlouva, geometrický plán, atd.) b)Řízení o převodu bude zajišťovat Obec Krásné. c)Poplatníkem daně
z nabytí nemovitosti bude kupující. d)Věcné břemeno výstavby veřejné kanalizace.
* II. ukládá starostovi obce Krásné vypracovat návrh smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto
smlouvu jménem Obce Krásné uzavřít a podat na příslušném katastrálním úřadu návrh na vklad
vlastnického práva podle této smlouvy do katastru nemovitostí.

3 . Zastupitelstvo obce Krásné *I. schvaluje prodej pozemku parc. č. 1 52 ostatní plocha, o výměře 1 m2
nacházející se v katastrálním území obce Krásné, list vlastnictví č.1 u Katastrálního úřadu pro kraj
Vysočina, Katastrální pracoviště Žďár nad Sázavou panu Martinu Jelínkovi a Haně Jelínkové do SJM,
oba bytem Krásné 32, 59203 Sněžné, za podmínek: a)Cena bude stanovena na 30 Kč + náklady řízení
(vklad do KN, kupní smlouva, geometrický plán, atd.) b)Řízení o převodu bude zajišťovat Obec Krásné.
c)Poplatníkem daně z nabytí nemovitosti bude kupující. d) Věcné břemeno výstavby veřejné

kanalizace.
II. ukládá starostovi obce Krásné vypracovat návrh smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto smlouvu
jménem Obce Krásné uzavřít a podat na příslušném katastrálním úřadu návrh na vklad vlastnického
práva podle této smlouvy do katastru nemovitostí.

4.Zastupitelstvo obce Krásné schvaluje změnu usnesení č. 30.1 3, a to takto: *I. schvaluje prodej
pozemku parc. č. 1 204, ostatní plocha, o výměře 53 m2 a prodej části pozemku parc. č. 806/5, ostatní
plocha, o výměře 50 m2, který vznikne oddělením dle geom. plánu č. 1 32-4/2018 (parc. číslo nového
pozemku je 806/9) a prodej části pozemku parc. č. 1 24/1 , trvalý travní porost, o výměře 17 m2, který
vznikne oddělením dle geom. plánu č. 1 32-4/2018 (parc. číslo nového pozemku je 124/4) vše
nacházející se v katastrálním území obce Krásné, list vlastnictví č.1 u Katastrálního úřadu pro kraj
Vysočina, Katastrální pracoviště Žďár nad Sázavou, spoluvlastnický podíl 1 /2 Ing. Jiřímu Šturcovi,
bytem U Hřbitova 1120, 58813 Polná, spoluvlastnický podíl 1 /2 Ing. Zdeňku Bezděkovi, bytem
Foltýnova 1024/10, Bystrc, 63500 Brno za podmínek: a)Cena prodeje bude stanovena na 3.600,- Kč +
náklady řízení (vklad do KN, kupní smlouva, geometrický plán, atd.) b)Řízení o převodu bude
zajišťovat Obec Krásné. c)Poplatníkem daně z nabytí nemovitosti bude kupující. d)Věcné břemeno
výstavby veřejné kanalizace
*II. ukládá starostovi obce Krásné vypracovat návrh smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto
smlouvu jménem Obce Krásné uzavřít a podat na příslušném katastrálním úřadu návrh na vklad
vlastnického práva podle této smlouvy do katastru nemovitostí.

5. Zastupitelstvo obce Krásné *I. schvaluje prodej pozemku parc. č. 803/32 zahrada, o výměře 73 m2 a
prodej pozemku parc. č.803/31 , zahrada, o výměře 67 m2, obě nacházející se v katastrálním území obce

JAN MATOUŠEK

Výpis usnesení z 49. zasedání
zastupitelstva



Kontakty:
Jan Matoušek - starosta
775 760 072
Jitka Paclíková- místostarostka
725 305 676
www.obec-krasne.cz
obeckrasne@centrum.cz
úřední hodiny
pondělí 1 5:00-1 8:00h

Obec Krásné nabízí svým občanům možnost
zakoupit palivové dřevo. Jde o odřezy a krajiny

z pily - možno prohlédnout na točně.
Cena 750 Kč /PRM.

(1 prm je prostorový metr vyrovnaný
řezaným/štípaným dřevem)

Zájemci nechť se hlásí u starosty.
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Krásné, list vlastnictví č.1 u Katastrálního úřadu pro kraj Vysočina, Katastrální pracoviště Žďár nad
Sázavou panu Miloslavu Nedělovi, Na Špici 91 , Dlouhá Třebová, za podmínek: a) Cena bude stanovena
na 4.200 Kč + náklady řízení (vklad do KN, kupní smlouva, geometrický plán, atd.) b) Řízení o převodu
bude zajišťovat Obec Krásné. c) Poplatníkem daně z nabytí nemovitosti bude kupující. d) Věcné
břemeno výstavby veřejné kanalizace.
*II. ukládá starostovi obce Krásné vypracovat návrh smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto
smlouvu jménem Obce Krásné uzavřít a podat na příslušném katastrálním úřadu návrh na vklad
vlastnického práva podle této smlouvy do katastru nemovitostí.

6. Zastupitelstvo obce Krásné schvaluje nájemní smlouvu na pronájem nebytových prostor v KD Lucii
Mrkosové a Jitce Paclíkové.

V. Setkání rodáků

Vážení spoluobčané, rodáci, chalupáři a
kamarádi chtěla bych Vám všem PODĚKOVAT
za jakoukoli pomoc při přípravě rodáku, není to
práce na 2 dny, byla to ½ roční práce hlavně
Milana Kubíka, Zdeny Coufalové, Věry Suché,
Marie Vodvárkové, Martina Jelínka i mě, byla
to akce, která mě osobně vrátila o 1 0 let zpátky,
vše šlapalo jako na drátkách, všichni věděli, co
maj í dělat, kdo si nebyl j istý se zeptal,
zásobování naprosto skvělé, obsluha dokonalá,
co j sem stíhala sledovat nikdo neměl špatnou
náladu, ani žádné rýpavé připomínky. Prostě
j sme byli VESNICKÝ TÝM jako tomu vždy
bylo. A proto si myslím, že všichni návštěvníci

byli tak spokojení. Dostává se ke mně pořád
spoustu díků, které patří i Vám, hlavně od
starších rodáků, doj ímalo je i to jak si vážíme
zesnulých, že ani na ně nezapomínáme a
památku uctíváme květinou na každém hrobě.

Moc bych si přála, aby nám to vydrželo i při
pořádání dalších akcí ať velkých nebo malých.
Ještě Vám všem jednou děkuj i a přej i Vám
krásně a klidně strávené léto.

Jitka Paclíková

JITKA PACLÍKOVÁ
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Letní bilancování a úvahy
zastupitele obce – pamětníka

Jako jediný současný zastupitel
obce pamatuji zradu a válku
(myslím tím invazi východních
vojsk v srpnu před padesáti
lety). Mohu tedy také už
vzpomínat a hodnotit dobu
minulou a v souvislostech tu
současnou. Vybavuji si tanky a
letadla a slovo okupace. Ale pak
byl vůdci ustanoven oficiální
názor, že to byla kolektivní
bratrská pomoc. Kdo se tomu
názoru nepoddal, byl všelijak
převychováván. Pokud
vzdoroval, bylo výchovně
rozhodováno za něj (pro dnešní
teenagery těžko pochopitelný
příklad - kde a zda budete
studovat a pracovat a kam
pojedete na dovolenou jste
nerozhodovali vy, ale
sekretariáty vládnoucí moci).
Také jsem byl podroben této
převýchově, nezdařilo se a
nestěžuji si. Generace mého
otce i někteří moji vrstevníci
byli podobnými vůdci
převychováváni zabavováním
majetku, vězněním,
vysídlováním, někdo zaplatil i
životem. Ti vůdcové a jej ich
vykonavatelé tvrdili, že
zastupují zájmy naprosté většiny
občanů.
V mých dvaceti pěti letech, v
listopadu 1989, se to najednou
nějak změnilo, potlačovaný
názor se stal oficiálním a
lidovým, a to i v Krásném.
Okupační vojsko odtáhlo,
menšinové názory se staly skoro

módou a všichni jsme se
vypořádávali s novou dobou
různých možností. Já jsem v
Krásném postavil elektrárnu,
která zatím vyrobila asi 1 500
MWh čisté el. energie, potom
jsem založil rodinu a postavil
domek, kolem kterého je
pořádek. Také jsem se ujal
zdevastovaného socialistického
kravínu s močály močůvky a
lesem kopřiv okolo, který
průběžně přetvářím na upravený
a žij ící areál. Stejně to vše mohl
udělat kdokoli j iný z obce, s
užitkem pro sebe i okolí. Tehdy
jsem měl podporu
zastupitelstva, v letech 1998 –
2006 jsem byl také jeho členem
a do dění v obci jsem se zapojil
jak jsem mohl a uměl. Mezitím
a potom jsem doháněl dříve
nedostupné vzdělání a
cestování.
V r. 2014 jsem nebyl spokojený
s některými kroky tehdejšího
zastupitelstva (návrh výsadby
japonských třešní u hřbitova,
neřešené chyby v katastru
nemovitostí u mé garáže.. .).
Chtěl jsem také poznat, jak
smýšlí tradiční mladší generace
a noví lidé, kteří se přistěhovali.
Mohl jsem také snad poskytnout
nějakou odbornost a zkušenost,
tak jsem se stal zase
zastupitelem. První věc k řešení
byla, zda se může stát starostou
někdo, kdo sice dostal nejvíce
hlasů, ale nemá žádné
zkušenosti s vedením obce atd.
Jsem rád, že se j ím stát mohl a

nedostatek „zkušeností“ se
projevil tím, že najednou šly
vyřešit a udělat věci, které
předtím dlouhá léta řešit „nešly“
(nové hasičské auto, získání
pozemků kolem KD a na točně
autobusu, hřiště, obecní
traktor…). Těžko to lze
vysvětlit j inak, než schopnostmi
a nasazením nového starosty a
odvahou nového zastupitelstva.
Dalších plánů bylo mnoho,
někdy jsem to raději i sám
brzdil, ale oceňoval jsem snahu
uvažovat koncepčně a s radou
odborníků. Výčet prací zazněl
na srazu rodáků. Diskuze
zastupitelstva na řádných a
mimořádných schůzích i
veřejných setkáních s občany
byly dlouhé, někdy ostré,
kritické a málo efektivní.
Mnohé své návrhy jsem
neprosadil (funkční jednací řád
zastupitelstva, využití budovy
„Unoxu“, akustická opatření při
rekonstrukci sálu KD…). Pro
návrh nebyla potřebná většina
zastupitelů - nebylo co řešit,
toto základní pravidlo jsme
dodržovali. Ostatní také ledacos
neprosadili potřebnou většinou,
třeba i nadvakrát a s použitím
emotivních a katastrofických
scénářů (úpravy a oplocení
hřiště). Přesto jsem několikrát
zaznamenal konstruktivní
diskuzi a postupnou shodu u
zpočátku protichůdných názorů.
Vše pak vedlo k řešení, které
bylo lepší než původní návrh
jednotlivce. Poodhalili jsme

PAVEL FAJMON
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tedy smysl svobodné a
demokratické diskuze a vytěžili
efekt, který z toho vzejde.
Možná překvapivě považuji
právě toto za nejdůležitější, na
čem končící zastupitelstvo
zapracovalo.
A co na to ostatní občané?
Kritika téměř všeho ze strany
některých lidí mimo
zastupitelstvo snad nikoho
nepřekvapila, je to už trochu
tradice, která pouze unavuje a
ubírá motivaci. Trochu mě však
překvapilo vychvalování časů
minulých, kdy byli téměř
všichni jednotní a aktivní, a
stesk po těch časech. Více mě
už překvapil ten starý
„výchovný způsob“ k jednotě a
aktivitě – vychválení těch, kdo
se zasloužili o organizaci
„starých dobrých kolektivních“
akcí a trocha dusna a
napomenutí těm, kdo neprojevili
dost aktivity. Nejvíce mě však
překvapilo, že cca 70% voličů v
obci se v poslední prezidentské
volbě ztotožnilo s mentalitou
Miloše Zemana, který se jezdí
učit stabilizovat společnost do
komunistické Číny, s
pravdivostí svých tvrzení se
moc netrápí, zákony vykládá
„kreativně“, a tak si mnohé
prosadí atd… I v obci už jsem
zaznamenal názor, že tu
nepotřebujeme hlasovat jako
někde v parlamentu, je potřeba,
abychom byli jednotní a hájili
zájmy občanů. Ale kdo a jak ty
zájmy určí? Ze zkušenosti víme,
že aktivističtí a hluční
jednotlivci často zastupují jen
malou skupinu s velkými
ambicemi. Už jsem byl i
upozorněn, že nehájím zájmy
občanů v kauze úprav hřiště.
Popohnání „špatně“ hlasujících

k zodpovědnosti proběhlo zatím
v rovině - co kdyby se stalo to a
ono… Já jsem v tomto
zastupitelstvu mohl vždy
hlasovat podle svého vědomí a
svědomí, a tak to bylo správně.
Ale zájmy voličů Miloše
Zemana asi obecně moc hájit
nemohu. A rozhodně respektuji,
že j ich je těch 70%, tak si
vyberou i své nové zastupitele
obce.
Mohu však zatím svobodně říci
svůj názor, který asi spíše
reprezentuje těch zbylých 30%.
Chodím do církve a také tam
ledacos organizujeme, a to bez
dotací. Každý příchozí je vítán
a nečekáme, že zároveň bude
umývat nádobí a uklízet. Kdo se
s námi neztotožňuje a nepřijde,
nádobí nemyje určitě a
napomenut není, prostě šel
j inam, kde je mu to bližší, nebo
nikam. Doporučuji organizovat
„dobrovolné obecní“ akce
podobně, možná nějaké
zaniknou, j iné vzniknou. I
církev se kdysi snažila
sjednocovat a převychovávat
lidi, dnes té době říkáme
Temno. Podobně fašizmus a
komunizmus, tomu se teď
oficiálně říká totalitní
zločinecké režimy. Komu se
stýská po „starých dobrých
časech“ jednotného názoru a
lidu, ať navštíví Čínu, Rusko,
Kubu nebo Severní Koreu a
nějaký čas tam žije a pracuje.
Jako srpnové čtení doporučuji
Zdivočelou zemi a Báječná léta
pod psa. Nebo aspoň jej ich
filmovou verzi a přidat třeba
Pupendo a Pelíšky. Dobré časy
to byly snad jen pro někoho a
chvíli, j inak spíše j istota
dlouhého čekání na změnu k
lepšímu. Soudruzi z NDR a dále

na východ udělali někde chybu,
j inak by tu ten slibovaný ráj na
zemi už byl, nebo ne? Kdo
nezná svou minulost, nezná ani
svou budoucnost. Tak
doufejme, že nevstoupíme
znovu do stejné … řeky.
Každopádně přeji všem pěkný
čas léta a dovolených, a to
kdekoliv. Doporučuji zajet spíše
do Švýcarska, kde funguje
občanská společnost na základě
tradice a myšlenkových hodnot,
které jsou blízké mě. To by byla
dobrá jistota teď i do budoucna.
Ale ubezpečuji všechny, že v
Krásném žiju pořád rád a
spokojeně a na budoucnosti
obce i země mi záleží. Budeme
asi muset řešit j iné věci než to,
co se tady teď tak prožívá. Proto
i tyto řádky o souvislostech,
které mohou pomoci v
orientaci. Děkuji všem, kteří je
dočetli. A až bude v obci trochu
jiná nálada a voličské
preference, budu třeba zase k
dispozici…
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Rodáci.

Dne 14.7.2018 se v naší obci po
deseti letech opět pořádalo
Setkání rodáků a přátel obcí
Krásné a Spělkov. Této akci
předcházely mnohaměsíční
přípravy. Vše se však zvládlo a i
když byla atmosféra kolem
příprav dosti napjatá, aby se vše
v termínu stihlo, podařilo se a
výsledek byl báječný. Kulturní
dům i okolí se podařilo uklidit a
nazdobit. Návštěvníci se tak
mohli pokochat pohledem na
nově zrekonstruované prostory.
Sál se mnohým účastníkům
velmi líbil a byli podle jejich
slov rádi, že se obec o prostory
stará a nenechá je chátrat a
pustnout, a mnozí se těší již na
příště, co bude hotového nového.
Tak uvidíme za dalších deset let,
kam se v projektu posuneme, ať
se máme čím chlubit. Další
pochvaly se hrnuly na samotný
průběh akce a oprávněně.
Organizátoři zvládli vše na
výbornou. Akce probíhala
hladce, bez jakýchkoliv
komplikací a hlavně starší
ročníky byly opravdu nadšené.
Byla to pro ně skvělá příležitost
k setkání, a přestože mnozí z
nich již na setkání dorazit
nemohli, i tak to stálo za to a
bylo si s kým povídat. A teď již k
samotnému průběhu. Rodáci a
přátelé se začali scházet a sjíždět
většinou po druhé hodině
odpolední. Hned u silnice před
schody byli přivítáni uvítací
delegací, která jim předala
dárkovou tašku s vínem a
pamětní knihou a opentlila je
stuhami v barvách obce. Poté už
se mohli přesunout do sálu. Tady

je čekalo občerstvení, hudba a již
měli možnost si popovídat, než
začal samotný program. Akci
zahájil svým proslovem pan
Kubík, který všechny přivítal a
postěžoval si na současné vztahy
mezi lidmi, a jak to podle něho
ovlivňuje chod obce. Po něm
promluvila starostka obce
Spělkov Alena Šídlová, která si
posteskla, že se nepodařilo
uspořádat setkání již po pěti
letech, ale že je ráda za toto a
dále mluvila o opravách, které na
obci provedli (především
silnice). Další proslov patřil
starostovi obce Janu
Matouškovi, který rodákům řekl,
co všechno se na obci konalo,
opravilo či zařídilo (hasičské
auto, hřiště, traktor, knihovna či
oprava hřbitova atd.) a spočítal
nám, že jsme zvládli společně
pořádat cca 20-25 akcí ročně,
což je úžasné. Program nám

poté svým hudebním nadáním
zpestřily Ester Tomášková hrou
na akordeon a Hana Štrumfová,
která zahrála na housle. Po tomto
úvodu se rozjelo samotné
vyhlašování rodáků.
Nejvzdálenější krásenský rodák
byl pan Mirek Sauer bydlící ve
Znojmě, ženou, která žije nejdále
od naší obce, byla paní Rosová
ze Židlochovic. Nejstaršími
rodáky byli pan Miroslav Kubík
z Olomouce, který všechny
okouzlil svým bezprostředním
proslovem a paní Jiřina
Fajmonová z Krásného. Naším
nejmladším rodákem pro tento
rok byl malý Matěj Štukhejl z
Krásného. Celé odpoledne a
večer bylo provázeno hudbou k
tanci i k poslechu. Atmosféra
byla příjemně uvolněná a rodáci
i přátelé odcházeli spokojení.

HANA TOBIÁŠOVÁ
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Líbí se Vám tyto
Krásné Noviny, máte
zájem o vlastní výtisk,
ale nenašli jste ho ve

Vaší schránce?
Neváhejte a oznamte
to v knihovně nebo
přímo knihovnici.

Stalo se tak nejspíš
nějakým omylem při
roznášce. Digitální

verzi vydání je možno
sledovat na

oficiálních webových
stránkách krásenské

knihovny.

Krásné Noviny, měsíčník, vydává Obec Krásné, Krásné 68, 592 03 Sněžné jako svou partizánskou
činnost bez registrace u Ministerstva Kultury. Adresa redakce: Obecní Knihovna Krásné, Krásné 68. E-
mail: knihovnaolga@seznam.cz, web: www.knihovna-krasne.webnode.cz, Šéfredaktor: Olga
Marshová, Hana Tobiášová. Asistent šéfredaktora: Jan Matoušek. Fotografové: Maruška Suchá, Anička
Štukhejlová. Grafická úprava, tisk: Obecní úřad Krásné, distribuce: Olga Marshová. NEPRODEJNÉ.
AUTORSKÉ PŘÍSPĚVKY NEJSOU REDAKČNĚ UPRAVOVÁNY.

Oslavenci v srpnu
Fajmonová Jiřinka, č.p. 22
Jelínek Josef, č.p. 32
Švecová Lucie, č.p. 69
Tobiášová Mariana, č.p. 28
Marshová Emilia, č.p. 23
Šírková Taťána, č.p. 42
Štukhejl Marek, č.p.35
Coufal Lubomír, č.p. 34
Švecová Vlasta, č.p. 69

Všem oslavencům přejeme vše
nejlepší.

Co nás čeká příští měsíc?
Kalendář akcí

STAŘÍ KOČOVNÍCI Z POLIČKY OPĚT V KRÁSNÉM

9. 8. 2018 vystoupí v KD
divadelní soubor POPRASKD,
aneb staří kočovníci z Poličky.
Hra je zatím překvapení a vše

se dozvíte z plakátu. Začátek
opět ve 20:00 hod.

KOČOVÁNÍ SE ŠVÉDY

Mladí kočovníci vás zvou na hru "Bysterský primátor" Václava Batíka.
Námětem hry je skutečná událost z doby třicetileté války, která se
odehrála v roce 1646 v Bystrém. Již předtím Bystré několikrát
navštívila švédská vojska, ale roku 1646 do městečka vpadla
naposledy. Švédové ve městě vymáhali výpalné, vyhrožovali lidem a
požadovali sirotčí peníze.
Kočování proběhne na území vesnic poznamenaných švédským
tažením na Bystré. Roli bysterského primátora ztvární skutečný občan
Bystrého David Janoušek. VKrásném 2. 8. 2018 od 20:00.

SLAVNOSTNÍ SCHŮZE SDH KRÁSNÉ

v SOBOTU 18. 8. 2018 se koná
slavnostní schůze místního

sboru dobrovolných hasičů.

KRÁSENSKÉ LETNÍ KINO

v PÁTEK 24. 8. 2018 se můžete
opět těšit na letní kino na návsi
v Krásném. Promítat se bude
film "Bohové musejí být šílení".

Začátek, jako obvykle, až se
setmí. Karimatky, či
pohodlnější sezení s sebou.




